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FARNÍ SBOR  
Od minulého sborového shromáždění přistoupil do sboru 1 člen a 4 se 
přistěhovali. Podle nám dostupných informací zemřelo 9 členů našeho 
sboru. Dalších 15 jsme vyřadili po revizi kartotéky. Boskovický sbor 
tak měl k 1. lednu 2024 celkem 490 zapsaných členů. Staršovstvo se 
sešlo 12krát, včetně letního setkání na zahradě u kostela a vizitace ze 
seniorátního výboru. 

BOHOSLUŽBY
Bohoslužby probíhají nyní pravidelně v sídle sboru v Boskovicích. 
Pokračuje obnovování náboženského života v Sudicích, kde na vánoční 
bohoslužbu s večeří Páně přišlo 25 lidí. Rádi bychom, aby se bohoslužby 
v Sudické škole konaly 6krát do roka.

Učitelky a děti ze Sudické školy slavily jak vánoční, tak velikonoční 
bohoslužbu v našem kostele, kde pro ně byl připraven další program.

Staršovstvo rozhodlo, že budeme slavit svatou večeři Páně každou neděli 
v adventní době a v době velikonoční (mezi Vzkříšením a svatodušními 
svátky). Po roce zkušenost zhodnotíme. Na poslední neděli před 
adventem proběhlo připomenutí zesnulých bratří a sester z našeho sboru; 
tento obyčej chceme zachovat.



Se čtenými bohoslužbami vypomáhá spolehlivě a obětavě Jaroslav Přibyl. 
Na Evangelické teologické fakultě pokračovali ve vzdělání Ondřej Sabol 
v kurzu pro výpomocné kazatele a Veronika Švancarová na dálkovém 
studiu evangelické teologie. 

PRÁCE A AKTIVITY S DĚTMI
Nedělní škola se koná 3krát do měsíce, třetí neděli v měsíci se konají 
rodinné bohoslužby s kázáním pro malé i velké. I nadále fungují dvě dětské 
skupiny – mladší a starší. O výuku se věrně starají P. Daňková, V. Ježová, 
M. a Z. Švancarovy, P. Burešová a J. Skřičková. S dětmi pokračujeme 
v započaté dějepravě Dál přece nejdeme sami. Od osobnosti Rút jsme se 
dostali přes Samuela až k Šalomounovi.

Pod vedením faráře probíhají tato pravidelná setkání: skupinka nejmenších 
dětí, náboženství starších dětí a konfirmační příprava, celkem pro 14 dětí.

Během roku se konalo mnoho rodinných akcí, často i s účastí dětí a jejich 
rodin ze Sudické školy. Tam jsme také uspořádali tradiční sborový 
karneval s programem Světového dne modliteb, který nachystaly ženy 
z Taiwanu. Na Zelený čtvrtek jsme uspořádali výšlap na Hradisko nad 
Svitávkou.  V létě jsme se s dětmi sešli na táboře ve Svratouchu a prožívali 
staré řecké báje a pověsti. Rodinná seniorátní neděle se konala v září 
v Kloboukách u Brna. 



O podzimních prázdninách jsme s rodinami ze sboru podnikli 
několikadenní pobyt v Chotěboři, kde jsme spolu sportovali, chodili 
na výlety a trávili pěkný čas. Adventní tvoření také probíhalo v Sudické 
škole, sešli se zde malí i velcí jak z našeho sboru, tak i ze Sudic a okolí. Na 
vánoční slavnost děti nacvičily detektivní hru Někdo je za oponou. A žáčci 
ze Sudic k tomu zazpívali. Jsme rádi, že děti mají v našem společenství své 
pevné místo a spolupráce se Sudickou školou nás těší.

MLÁDEŽ
Po minulém sborovém shromáždění vzala naše mládež věci do svých 
rukou a uklidila park kolem kostela. Děkujeme!

Setkávání mládeže prochází oživením. Schází se ve skupině 5–12 lidí, 
setkání jsou častější a probíhají střídavě ve Vanovicích a v Boskovicích. 
Dobře funguje i propojení s mládeží z okolních sborů a s farářkou Idou 
Tenglerovou, která dostala na starost mládež v naší části seniorátu. V létě 
proběhla vodácká výprava na řece Moravě. Spolu s dalšími si mládežníci 
zorganizovali zimní akci v Daňkovicích. Zúčastnili se i SOMcupu ve 
volejbale v Brně. Mládež i někteří z konfirmandů se zúčastnili víkendové 
Školky v  Kloboukách u Brna a brněnského plesu PLESEM. Jakub 
Němec a Zuzana Burešová spoluorganizují akce pro mladé v brněnském 
seniorátu. 



HUDEBNÍ AKTIVITY 
Setkání zpěváků a trubačů se konala pravidelně jednou týdně v průběhu 
školního roku.

Zkoušek zpěvu se účastnilo 10–12 lidí. Zazpívali o Velikonocích, 
svatodušních svátcích, v adventu a o Vánocích. Repertoár byl zaměřen na 
nové písně a formy z evangelického zpěvníku.

Trubači se scházeli v počtu 8. Zahráli též o svátcích, na zahradní slavnosti 
v Sudicích, rodinné neděli v Kloboukách a ekumenické bohoslužbě ve 
Vanovicích.

Zuzana Burešová studuje druhým rokem Seminář církevní hudby  
Evangelické akademie (hru na varhany, dirigování a sborový zpěv).

EKUMENA 
Ekumenicky pořádaných akcí je řada: ekumenické úterky v červnu, 
týden modliteb za jednotu křesťanů v lednu, tematická debata s faráři 
a  farářkami, velikonoční vigilie v našem kostele. Letos k nim přibyl 
i  večer chval v římskokatolickém kostele v Knínicích.



Tradiční ekumenické akce okolo našeho sboru provází v posledních 
letech útlum, účastní se jich spíše jen jednotlivci z našeho společenství. 
Výrazným místem ekumenického života je Sudická škola, kde se setkávají 
lidé z různých církví i bez vyznání a účastní se mnoha sborových akcí.

AKCE PRO VEŘEJNOST
Náš kostel patří mezi výrazné boskovické architektonické stavby, je 
místem nejen pro bohoslužby, ale i pro kulturu. Jsme rádi, že je naše 
komunita součástí kulturního dění v Boskovicích a můžeme do našeho 
města přinášet setkání s tím, co nás přesahuje, i skrze umění. 

Naší největší akcí jsou již tradiční adventní koncerty, tentokrát s výstavou 
fotografií Tomáše Znamenáčka pod názvem Dary odlišnosti. Fotografie 
Tomáš pořídil na táboře pro lidi s postižením v Bělči, který pořádá 
společně s naším farářem Jiřím Burešem. Velkou radostí bylo vystoupení 
příležitostného sboru Akcident se skladbou The Ceremony of Carols 
Benjamina Brittena, na kterém se podíleli i naši zpěváci.

Advent v kostele 2023, účinkující

Diversa quartet & Kristýna Znamenáčková 
Michael Pospíšil & Ritornello 
Brno Contemporary Orchestra 
Nota + Akcident



Na podzim u nás vystoupil pěvecký sbor Ensemble Versus s písněmi 
Jednoty bratrské a také proběhly dva koncerty z cyklu Vážně? (Adam 
Závodský, Jana Vondrů). Na jaře jsme spolupořádali koncert Vivaldi/
Szymanowski a v červnu využil náš kostel věhlasný cyklus Concentus 
Moraviae. 

Od ledna do června probíhaly také pravidelné filmové projekce s diskuzí 
pod názvem Film & spiritualita v komunitním centru Prostor. Setkání 
jsou komorního charakteru, většinou se sejdeme v počtu od pěti do 
patnácti diváků, ale debaty bývají velmi živé a podnětné. V únoru jsme 
projekci propojili s festivalem Smrtfest a v květnu vedl debatu host Petr 
Vaďura, kazatel metodistické církve.

V červenci přijela na týdenní brigádu do Sudické školy chrudimská 
mládež. Při této příležitosti vznikly tři diskuzní večery určené jak mládeži, 
tak veřejnosti. Zájem byl především o debaty v Prostoru na aktuální 
společenská témata (sexuální násilí, křesťanství a LGBTQ+).

Na závěr školního roku jsme společně se Sudickou školou pořádali 
Zahradní slavnost, kde se potkávají rodiče, děti, sousedé a lidé ze sboru. 
Těší nás, že se na akci daří propojovat několik místních komunit. 



STAVEBNÍ A TECHNICKÉ VĚCI
V létě proběhlo dokončení plánované přestavby Sudické školy. Byla 
instalována čistírna odpadních vod. Díky mládeži z pardubického 
seniorátu, která si v Sudicích udělala letní brigádu, jsme tuto akci propojili 
s dokončením odvodů srážkové vody od budovy a instalací retenční 
nádrže. 

Konečná částka přestavby Sudické školy je 8 293 000 korun. Z této částky 
zbývá zaplatit 250 000 korun, splatných v roce 2025. Při přestavbě došlo 
k překročení původního rozpočtu o 27 %. 

Hlavní příčiny:

• Výrazné zdražení materiálu,

• nepředvídatelné konstrukční problémy v historické budově,

• mimořádně krátká lhůta pro realizaci v důsledku pozdního 
rozhodnutí ministerstva školství.



Na faře proběhla oprava elektrických rozvodů v přízemí objektu. Při 
opravě byly rozvody připraveny pro možnost instalace fotovoltaiky 
na střechu fary. Protože přízemí bylo vytopeno při bleskové povodni, 
prochází nyní přízemní místnost rekonstrukcí.

Na letošní rok plánujeme čištění věže kostela. Zabýváme se i přípravou 
projektu na úpravu parku kolem kostela.

Z podnětu sborového shromáždění provedlo staršovstvo odstranění 
větve stromu, která ohrožovala kostelní střechu. 

HOSPODAŘENÍ SBORU
Výsledek hospodaření sboru v roce 2023 skončil v mírném přebytku. 
Náklady činily 1 435 tisíc korun, příjmy asi 1 490 tisíc korun, takže 
pozitivní bilance je okolo 55 tisíc korun. Finanční zůstatek na účtech 
sboru činil na konci roku 2023 přibližně 1 241 tisíc korun. 



Sbor má finanční závazek 1 500 tisíc korun za přestavbu Sudické školy 
a řeší ještě některé platby, které se jí týkají.

Mezi největší náklady sboru za rok 2023 patřily výdaje za energie 
(necelých 300 tisíc korun, v nichž jsou však zahrnuty i energetické výdaje 
Sudické školy) a odvod do personálního fondu (platba na faráře církve, 
nyní činí přes 280 tisíc korun), který se postupně zvyšuje, takže letos již 
bude činit 340 tisíc korun. 

V loňském roce sbor neprováděl větší investiční akce, za běžnou údržbu 
vydal přes 120 tisíc, a to především za opravu elektřiny na faře, vodovodní 
přípojku do kostela a opravy svodů a drenáží. Asi 50 tisíc korun odvádí 
sbor každoročně do seniorátu a na ústředí církve v rámci takzvaných 
repartic, přes 80 tisíc utratil za spotřební a kancelářský materiál a vybavení 
a 24 tisíc vydá na mzdy kostelníků. 

Největší položku v příjmech sboru tvoří takzvané účelové dary, a to 
přes půl milionu korun. Sem spadají příjmy z koncertů, příspěvky na 
energie od farářské rodiny, kostelníků, Sudické školy a dalších církví, 
které využívají náš kostel. Asi 350 tisíc vybral sbor na saláru, tedy na 
pravidelných příspěvcích svých členů. Dalších více než 120 tisíc pak 
doplňují sbírky na činnost sboru. Přes 280 tisíc má sbor na příjmech 
z nájmů, necelých 100 tisíc získal na nejrůznějších neúčelových darech 
a 115 tisíc na grantech a darech především od města. 

Vedle uvedeného souhrnu se sbor podílel ještě na sbírkách pro další 
organizace a církevní aktivity. Vybralo se asi 65 tisíc korun, nejvíce přes 
7,5 tisíce pro Diakonii, necelých 7 tisíc pro studenty bohosloví a přes 
6  tisíc na Hlavní dar lásky Jeronýmovy jednoty (stavební fond církve). 
Ve sbírce darů Jeronýmovy jednoty vybrali naši členové mezi sebou asi 
44 tisíc korun.

Rozpočet sboru je sestaven tak, že vychází z výsledků minulého roku. 
Doufáme v další navýšení saláru na 400 tisíc Kč, kterým potřebujeme 
pokrýt nárůst platby do personálního fondu. Plánovanou investicí je 
sanace kostelní věže a úprava místnosti v přízemí fary jako hovorny; 
spolu s havarijní rezervou je na to vyhrazeno 170 tisíc korun.

Staršovstvo  provedlo kontrolu a doplnění chybějících účetních dokladů 
na základě podnětu revizní komise z minulého sborového shromáždění.



Poděkování
Je za námi další rok sborového života. Rok 
různých setkání na půdě sboru či  mimo, 
propojování sboru se Sudickou školou. 
Tento rok byl relativně klidnější a sborový 
život jel zase ve svých kolejích. Každý se 
zúčastnil dle svých možností a zájmu akcí 
ve sboru či v seniorátu.

Náš sbor je živé a otevřené společenství. 
Díky Bohu za to. Není to samozřejmost. 
Díky všem, kteří se jakkoli podílejí na bohoslužbě, sborovém životě 
a  brigádách. Jmenovitě je důležité poděkovat členům staršovstva, 
a  zejména jejich rodinám za čas a ochotu, který sboru věnují. Sestrám 
pokladní a účetní za odpovědnou a svědomitou péči o sborové finance. 
Díky všem za ochotu finančně přispívat. Daří se nám držet krok 
s  postupně se zvyšujícími náklady.

Díky všem, kteří se starají o budovy a prostory. 

Díky všem, kteří se zajímají o druhé, nově příchozí, vedou s nimi 
rozhovory a dokážou jim naslouchat, modlit se a být jim na blízku.  

Nakonec velké poděkování patří našemu faráři a jeho rodině za jeho 
službu a velké nasazení. Vážím si toho, co pro náš sbor dělá.

Marta Pražanová, kurátorka sboru

www.boskovice.evangnet.cz


